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شماره

صفحه

روزنامه

روح الله ایزدخواه عضو کمیسیون صنایع و معادن مجلس شورای اسلامی 
در گفت وگو با خبرنگار ایلنا، درخصوص هشدارها نسبت به سیاست های 
اقتصادی دولت در بودجه ۱۴۰۱ و ادامه این سیاست ها در بودجه ۱۴۰۲، 
اقتصادی  ببینید اساساً آنچه که شاکله و رویه های اصلی سیاست  گفت: 
کشور است برگرفته از همان سیاست وضع شده در دولت سازندگی است 
که بعدها هم در دولت های مختلف تا امروز ادامه پیدا کرد، در حوزه ارز، 
در حوزه بانکی، در حوزه تنظیم و تدوین بودجه و صادرات و واردات. 

این سیاست ها مشتمل بر آقایی دلار، کاهش ارزش پول ملی، یکه تازی 
بانکی، به حاشیه رفتن تولید، تصدی گری دستگاه هایی که باید در بازار 

سیاستگذار باشند، است. 
نماینده مردم تهران در مجلس شورای اسلامی تصریح کرد: حرف ما سال 
قبل این بود که این سیاست »گران کن، یارانه بده« متعلق به الان نیست، 
این سیاست مال ۲۵ سال پیش است و همیشه هم تکرار شده و همیشه 
هم ما از آن عقب مانده ایم؛ یعنی همیشه یارانه از تورم عقب مانده است.

توضیح سخنگوی قوه قضاییه درباره 
حکم فائزه هاشمی

از هر دری کلامی

ایزدخواه عضو کمیسیون صنایع و معادن مجلس:

محسنی اژه ای: 

در فکر این هستیم که مردم 
را خوشحال کنیم

کاهش ۹ درصدی ورودی 
آب سدهای کشور

تحلیل این خبر را در ستون  
سمت راست  بخوانید

رئیس دانشگاه فرهنگیان به اعلام مصوبات آخرین جلسه هیئت امنای این 
دانشگاه که برای نخستین بار با حضور رئیس جمهور برگزار شد پرداخت 

و شیوه های جدید جذب دانشجو معلمان در این دانشگاه را تشریح کرد.
رضامراد صحرایی در گفت وگو با ایسنا، با بیان اینکه دانشگاه فرهنگیان 
راهبردی ترین نهاد آموزشی کشور است از این حیث که آینده از طریق 
معلمان رقم می خورد و جایی است که معلمان پرورش می یابند گفت: از 

وضع امروز دانشگاه می توان آینده نظام تعلیم و تربیت را پیش بینی کرد.
از یکصد سال سنت تربیت معلم در  این دانشگاه وارث بیش  افزود:  وی 

کشور است و قریب به ۱۰۰ شعبه در استان های مختلف کشور دارد.
رئیس دانشگاه فرهنگیان با اشاره به اینکه دانشگاه فرهنگیان پس از یک 
وقت  دولت  تدبیر  بنابه   ،۸۰ دهه  در  معلم  تربیت  سنت  در  رکود  دوره 
 ۱۴۰۱ تا   ۹۱ سال  از  گفت:  پذیرفت،  دانشجو   ۹۱ سال  از  و  شد  تأسیس 
هیچ گاه جلسات دانشگاه با حضور رئیس جمهور تشکیل نشده بود، ولی در 
این دولت و پس از ۱۱ سال از زمان تأسیس دانشگاه، برای اولین بار جلسه 
پرورش،  و  آموزش  و  علوم  وزرای  جمهور،  رئیس  حضور  با  امنا  هیئت 
و  تشکیل  امنا  هیئت  اعضای  سایر  و  استخدامی  و  اداری  سازمان  رئیس 

تصمیمات بسیار مهم، بن بست شکن و آینده سازی اتخاذ شد.
جذبدانشجومعلمانازسالآیندهدومرحلهایمیشود

سختگیرانهترشدنگزینشمعلمانِآینده
گزینش  و  جذب  شیوه های  اصلاح  دیگر  مصوبه  اینکه  بیان  با  صحرایی 
دانشجو معلمان است گفت: به این ترتیب از سال آینده دانشجو معلمان در 
دو مرحله وارد دانشگاه خواهند شد؛ یک گروه در مهر )دبیری متوسطه 
وارد  بهمن  در  ابتدایی(  معلمان  جمله  )از  کثیری  گروه  و  دوم(  و  اول 
دانشگاه می شوند. مصاحبه عمومی و علمی در سال آینده ۳۰ درصد از نمره 
کل را به خود اختصاص می دهد و گزینش مستمر در طول تحصیل اتفاق 

خواهد افتاد.
وی ادامه داد: علت پذیرش در دو گروه در نیمسال اول و دوم این است 
که می خواهیم فرصت کافی برای گزینش در اختیار داشته باشیم. اکنون 
کل بازه زمانی برای گزینش ۱۲ روز و زمان اندکی است، اما با این تصمیم 

چهار ماه فرصت برای این کار در اختیار داریم.
رئیس دانشگاه فرهنگیان با تاکید بر اینکه گزینش برای ما بسیار مهم است 
گفت: کف تراز سال آینده ۷۰۰۰ خواهد بود و ۵۰۰ نمره اضافه شده و 
معدل باید برای گروه علوم انسانی حداقل ۱۵ و برای گروه ریاضی، فنی و 

تجربی حداقل ۱۴ باشد.
صحرایی افزود: در مصاحبه ها تفاوت های جدی با سال های گذشته داریم. 
هم  باید  معلمان  و  می شود  انجام  تست های شخصیتی  و  سنجش شخصیت 
هویت دینی و هم هویت ملی راسخ داشته باشند. معلم، رکن رکین تحول 
تربیت  برای  پرورش  و  آموزش  که  است  این  ما  انتظار  است.  جامعه 
مصاحبه گران حرفه ای هرچه سریعتر تصمیم بگیرد، ما برای انجام اقدامات 

مربوطه آمادگی داریم.
وی ادامه داد: در طرح رتبه بندی ۲۵۰۰ ارزیاب حرفه ای تربیت شدند که 
می توان از آنها نیز برای امر گزینش و مصاحبه استفاده کرد. ما آماده ایجاد 

تحول در این حوزه هستیم.
اعلامجزئیاتطرحهایجدیدجذبمعلم؛

از جذب تا دانشجویی و دانشآموزی درخشان استعدادهای ورود از
مقطعارشد

رئیس دانشگاه فرهنگیان با بیان اینکه از دیگر مباحث مهم سال آتی اهتمام 
ما به شیوه های دیگر جذب معلم برای تأمین کسری معلم سال ۱۴۰۳ است، 
با  و گفت:  اشاره کرد  فرهنگیان  دانشگاه  در  جدید  شیوه جذب  به یک 

احتساب پیش بینی خروجی دانشگاه فرهنگیان ما اعلام کردیم می توانیم از 
سال آینده از مقطع ارشد، دانشجومعلم بپذیریم.

و  دانشجویی  درخشان  استعدادهای  از  جذب  دیگر،  شیوه  افزود:  وی 
دانش آموزی است. دانشگاه فرهنگیان با همکاری بنیاد ملی نخبگان، وزارت 
علوم، شورای عالی انقلاب فرهنگی همگی دست در دست هم داده اند تا 

شیوه نامه مستقل جذب نخبگان دانش آموزی تصویب و اجرایی شود.
سال از آخری« سال معلمی »بورسیه یا »دومدرکی« شیوه به جذب

آینده
علوم  وزارت  گسترش  شورای  در  که  بعدی  روش  داد:  ادامه  صحرایی 
تصویب شده و به زودی شیوه نامه آن از سوی وزارت علوم ابلاغ خواهد 
شد و ما به کمک دانشگاه های برتر برای مهر ۱۴۰۲ برنامه ریزی کرده ایم 
برای  که  است  مدرکی«  »دو  به  معروف  شیوه ای  بپذیریم  دانشجو  که 
نخستین بار در تاریخ ایران اجرا می شود. در این شیوه، دانشگاه فرهنگیان 
و دانشگاه های برتر کشور نسبت به پذیرش دانشجومعلم به طور مشترک 
اقدام خواهند کرد.وی افزود: بر این اساس این دانشجو معلمان حداقل دو 
سال از تحصیل خود را در دانشگاه اصلی یا دانشگاه مادر هستند و در آنجا 
فقط دروس تخصصی را می گذرانند و در صورت تأیید صلاحیت عمومی 
یا چهارم برای گذراندن دروس تخصصی  ابتدای سال سوم  و  از  آنها،   
حرفه معلمی به دانشگاه فرهنگیان منتقل می شوند. این اقدام باعث جذب 

افراد برجسته فراوانی به دانشگاه فرهنگیان خواهد شد.
جذبمعلمازمقطعکارشناسیارشدچگونهخواهدبود؟

رئیس دانشگاه فرهنگیان درباره شیوه جذب از مقطع کارشناسی ارشد نیز 
توضیحات تکمیلی ارائه داد و اظهار کرد: این طرح در هیئت امنا تصویب 
شده و باید مقدمات اجرایی اش فراهم شود. جذب متعهد خدمت از مقطع 
سربازی  اگر  و  سال   ۲۴ سن  حداکثر  که  است  اینگونه  ارشد  کارشناسی 
رفته اند ۲۶ سال است. افراد حائز شرایط می توانند دانشگاه فرهنگیان را برای 

تحصیل و همزمان تعهد استخدامی انتخاب کنند.
وی اضافه کرد: به عنوان مثال فردی لیسانس فیزیک دارد و کارشناسی 
به دانشگاه فرهنگیان  این فرد وقتی  ارشد آموزش فیزیک قبول می شود. 
می آید تمام دروسش، دروس معلمی فیزیک است. حتی سال دومش بخش 
و  پژوهشی  تدریس  رساله،  جایگزین  و  است  مدرسه  درون  در  عمده اش 
درس  وارد کلاس  آماده،  کاملًا  طریق  این  از  و  می کند  کاوی  آموزش 
نیز در شورای هماهنگی  افزود: کلیات طرح مذکور  خواهد شد.صحرایی 
تصویب شده و پیش بینی ما این است که حداقل ۲۰۰۰ دانشجوی کارشناسی 
ارشد بپذیریم که عمدتاً از استعدادهای درخشان هستند. تمرکز ما روی این 
سواد  انتقال  دانش  در  و  ممتاز  سواد  در  باید  معلم  معتقدیم  و  است  گروه 

ممتازتر باشد.
اعلامسنپذیرشدانشجومعلماندردورهکارشناسی

وی درباره سن پذیرش دانشجو در دوره کارشناسی نیز گفت: سن قانونی 
پذیرش دانشجومعلم در مقطع کارشناسی مطابق مصوبه شورای عالی آموزش 
و پرورش ۲۲ سال است که یک زمانی به ۲۴ سال افزایش یافته ولی حالا 

روی ۲۲ بماند یا ۲۴ منوط به تصمیم وزارت آموزش و پرورش است.

رئیس دانشگاه فرهنگیان خبر داد؛

مدیرکل راه و شهرسازی فارس:

جامعه مولد به جمعیت جوان برای پیشرفت، 
صنعت و آبادانی نیاز دارد 

رئیس کمیسیون اقتصادی و سرمایه شورای اسلامی شهر شیراز از اجرای 
۳۵۰۰ میلیارد تومان پروژه تفریحی و گردشگری برای سه سال آینده  در 

شیراز خبر داد.
اسلامی شهر  روابط عمومی شورای  از  نقل  به  طلوع  روزنامه  به گزارش 
فرهنگی  تفریحی و  توسعه فضاهای  راستای  اسکندری، گفت: در  شیراز 
شهر و به عنوان یک سیاست کلی کمیسیون پنج پروژه در زمینه مذکور 

تعریف شد .
شهر  گردشگری  حوزه  در  تحول  موجب  می تواند  اقدام  این  افزود:  وی 

شیراز شود که پس از ارائه به شورا مورد تصویب قرار گرفت. 
اول  سیاست  پروژه ها  این  تحقق  راستای  در  افزود:  اسکندری  علیرضا 
بود چرا که در سال های گذشته هم  اجرایی شدن آن ها و رفع موانع  ما 
طرح هایی مطرح شده و حتی سرمایه گذار هم آمده بود اما به دلیل وجود 

همین موانع هیچ طرحی به سرانجام نرسید. 
وی ادامه داد: با توجه به این موارد پس از بررسی هایی که انجام شد به 
برخی از مشکلاتی که باعث شده بود این پروژه ها ناکام بمانند پی بردیم 
اسکندری تصریح کرد: در این شرایط یکی از مشکلات این بود که برای 
اجرا پروژه بیشترین آورده از جانب سرمایه گذار باشد و تمایل آنها برای 
حضور در این پروژه ها کم شده بود چرا که توجیه اقتصادی برای آنان 

نداشت.
و  مشوق  ایجاد  زمینه  در  موضوع  این  به  توجه  با  داد:  ادامه  اسکندری   
نزدیک شدن پروژه به اجرا لایحه ای ارائه کردیم که بر این اساس سهم 
به  می تواند  شهرداری  آن  طبق  بر  و  بردیم  بالاتر  را  شهرداری  آورده 
صورت نقدی و غیر نقدی تا سقف ۶۰ درصد در این پروژه ها مشارکت 

کرده و آورده سرمایه گذار هم حداقل ۴۰ درصد باشد. 
گفت:  نیز  لایحه  این  در  شده  تعریف  ویژه  پروژه های  درخصوص  وی 
جز  همگی  که  است  پروژه های  شامل  شده  تعریف  پنج گانه  پروژه های 
پروژه های تفریحی و گردشگری است که سالهاست شهروندان شیرازی 
در انتظار اجرایی شدن آنها هستند و نه تنها می توانند در حوزه تفریحی 
پاسخگوی شهر باشند بلکه خود می توانند به یک جاذبه جدید گردشگری 
برای شهر تبدیل شوند. عضو شورای شهر شیراز گفت: یکی از مهمترین 
گذشته  در  که  است  شیراز  آبی  پارک  پروژه  شده  مصوب  پروژه های 
نیز کلنگ به زمین زده شده اما بنا به دلایلی تعطیل شده بود که در این 

خصوص متمم قرارداد امضا و عملیات آن مجدداً شروع شد. 
وی تصریح کرد: مدت زمان اجرای پارک آبی ۳۰ ماه و طبق برآورد 

اولیه هزینه اجرای آن بالغ به یک هزار میلیارد تومان است. 
شیراز  بزرگ  آکواریوم  پنج گانه،  پروژه های  از  دیگر  یکی  افزود:  وی 
است  بزرگتر  مراتب  به  اصفهان  آکواریوم  از  بزرگی  نظر  از  که  است 

این  اولیه  اعتبار  است،  انجام  در حال  آن  قرارداد  عقد  نهایی  مراحل  که 
پروژه نیز بالغ بر ۵۰۰ میلیارد تومان و مدت زمان اجرای آن یک سال 

خواهد بود. 
وی ادامه داد: درخصوص باغ پرندگان نیز این پروژه در مراحل نهایی عقد 
قرارداد است که برای اجرای این پروژه طبق برآورد اولیه ۵۰۰ میلیارد 
تومان اعتبار مورد نیاز است؛ اما درخصوص مدت زمان اجرای این پروژه 
برای سرپوشیده کردن  تجهیزات خاصی  دارای  پروژه  اینکه  به  توجه  با 

خواهد بود امیدوارم تا پایان سال شاهد بسته شدن قرارداد آن باشیم.
ساخت  زمینه  در  گفت:  هم  شیراز  شهربازی  درخصوص  اسکندری   
شهربازی نیز تفاهم نامه آن امضا شده و در حال رایزنی برای عقد قرارداد 
هستیم میزان سرمایه گذاری پیش بینی شده برای این ابر پروژه نیز حدود 
۵۰۰ میلیارد تومان است اما درخصوص مدت زمان اجرا چون تجهیزات 
آن خارجی است و ما در تحریم هستیم زمان راه اندازی آن مشخص نیست 

اما تلاش داریم که یک سال پس از آغاز کار شاهد افتتاح آن باشیم. 
وی اضافه کرد: درخصوص تله کابین نیز پیش از این چند محل از جمله 
کوه های اطراف دروازه قرآن پیش بینی شده بود اما درنهایت قرعه به نام 
پارک دراک افتاد و هم اکنون در حال مذاکره با سرمایه گذار هستیم و 
تفاهم نامه آنها نیز امضا شده است. وی  درخصوص اجرای باغ پرندگان 
گفت: این پروژه نیز در مراحل نهایی قرار داده خود است برای این پروژه 
هم بر طبق برآورد اولیه ۵۰۰ میلیارد تومان اعتبار مورد نیاز است اما در 
این مدت زمان اجرای این پروژه هم با توجه به اینکه پروژه دارای تجربه 
خاصی برای سرگشته کردن است امیدوارم تا پایان سال شاهد بسته شده 

قرارداد آن باشیم 
اسکندری درخصوص شهر بازی شیراز هم گفت:  در حال رایزنی برای 
عقد قرارداد هستیم میزان سرمایه گذار پیش بینی شده برای این پروژه نیز 
حدود ۵۰۰ میلیارد تومان است اما درخصوص مدت زمان اجرای آن چون 
مشخص  آن  راه اندازی  زمان  هستیم  تحریم  در  است  خارجی  تجهیزاتش 

نیست اما تلاش دارد یک سال پس از آغاز کار شاهد افتتاح آن باشیم. 
وی اضافه کرد: درخصوص تله کابین نیز پیش از این چند محل از جمله 
کوه های اطراف دروازه پیش بینی شده بود اما درنهایت قرعه به نام پارک 
دراک افتاد و هم اکنون در حال مذاکره با سرمایه گذار هستیم و تفاهم نامه 

آنها نیز امضا انجام شده است. 
عضو شورای شهر شیراز، گفت: حجم سرمایه گذاری پیش بینی شده برای 
این ابرپروژه نیز بالغ بر سه هزار میلیارد تومان است که با توجه به اینکه 
تجهیزات خارجی مورد نیاز است و مدت زمان بهره برداری از آن مشخص 
به  پروژه  این  که  می کشد  طول  سال  سه  کار  شروع  زمان  از  اما  نیست 

سرانجام برسد.

رئیس کمیسیون اقتصاد و سرمایه شورای شهر شیراز خبر داد؛

علی لاریجانی در دیدار اینترنتی با دانشجویان؛

اتفاقات اخیر در ایران بزرگنمایی شد
در جذب اساتید و نخبگان نباید امساک کرد


